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 قظم هندطح الذصميم الميكانيكي
دصميم وةناء الآلاخ: اخذصاص  

يعذصصا اليصصجيد ألمصصد المىاهصصيا الم مصصح الذصصت اطصصذنعتر اهصصذلٌم الم ندطصص  والتصصالم     المجصصا  
 .   العملً وذلك ة دف الظيعسج عليه والحد من دأثيراده الظلتيح على الحياج

حاولصح بمي دف التحث الحالي إلى الحد من اليجيد الصادز عصن المىلصداخ الك سةاةيصح المحمىلصح وذلصك 
لميث اخذيرخ هره المىاد على أطاض معامل الامذصاص , عصل ا بمىاد ذاخ دكلفح منخفيح مذىفسج محليا  

 .وخفض اليجيد للمىاد

هت هيكصل مصن الخازجيح و العتنح : عاشلح للصىخ مكىنح منمذعددج العتناخ دم دصميم ودصنيا لماويح 
والعتنح الداخليح من الخشث ومادج الامذصاص المحصىزج ةين لٌ هت مادج عاشلح , St-45صفاةح الفىلاذ 

  الذجسةح الأولى و كازدىن لمفظ التيض   الذجسةح   (Foam)الفىم: مذىفسج ةشكل واطا محليا  وهت 
 .ال انيح

وتمصر منازنصح , دم قياض مظذىي شدج الصىخ الصادز عن المىلد قتل وةعد العص :   الذجسةح الأولى
 .                                        مادلابالنذاةد العدديح عن ظسيق زطم الخساةغ الصىديح على ةسنامد 

وتمصر منازنصح , عصن المىلصد قتصل وةعصد العصص  جدم دظجيل الإشازاخ الصىديح الصادز : الذجسةح ال انيح  
 .مادلابهره الإشازاخ   مجالي الصمن والتردد على ةسنامد 

, أظ سخ النذاةد أن الحاويح العاشلح للصىخ طاهمر ةشكل فعا    دنليل اليجيد الصصادز عصن المىلصدج
ووجد أن دزجح لمسازج المىلدج لم دذأثس ك يرا  ةاطصذخدام الحاويصح العاشلصح للصصىخ مصلٌ يصد  عصلى فعاليصح 

 .                                                                                                   نظام الذايد ال ىائي المظذخدم
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Noise is considered one of  the important issues that attracted the attention of engineers and 
researchers of  the scientific field in order to control it and limit its negative effects on life.  

The research aims to reduce the noise produced from small electric generators by detaching  them with 
available low-cost materials.                                       

These materials were chosen on the basis of the absorbance and sound reduction coefficient of 
acoustic materials. 

A multi-layer soundproof container was designed and synthetized, consisting of the outer layer, which 
is a structure of St-45 steel sheets, the inner layer of wood, and the absorbent material sandwiched 
between them, which are widely locally available insulating materials so called  foam in the first 
experiment and egg cartons in the second experiment. 

In the first experiment, the sound intensity level emitted generator was measured before and after 
insulation, and the numerical results were compared by drawing acoustic maps on the Matlab 
program. 

In the second experiment, the audio signals emitted by the generator were recorded before and after 
isolation, and these signals were studied in the time and frequency fields on the Matlab program. 

The results showed that the isolating container contributed effectively to reducing the noise produced 
from the generator, and it was found that the generator temperature was not significantly affected by 
the use of the isolating container, which indicates the effectiveness of the air cooling system used.  

 


